
 

HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  

Komise Rady HMP pro rozvoj  komunitní péče  

 

 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ KOMISE RADY HMP PRO ROZVOJ KOMUNITNÍ PÉČE  
ZE DNE 11. 5. 2022, 15.00 hod. 

 

Přítomni 
Mgr. Milena Johnová (předsedkyně Komise), František Bradáč, DiS, Mgr. Terezie 
Hradilková, Mgr. David Kocman, M.A., Ph. D, Ing. Alfred Richter, Bc. Kateřina Tůmová 
(tajemnice Komise) 

Omluveni Mgr. Pavla Baxová, Věra Bechyňová, DiS, Jan Desenský, DiS, Pavel Novák 

 
Celkový počet členů Komise: 9, přítomných: 5/9 členů, Komise je usnášeníschopná. Jednání bylo 
zahájeno ve 15.10 hod. a ukončeno ve 16.40 hod.  
 
 
Program jednání: 
 

1. Schválení programu 
2. Návrh k úpravě sociální služby DOZP pro cílovou skupinu děti v PO – diskuse 
3. Projednání investiční akce Rokytka 
4. Různé 

 
 
Průběh jednání: 
 
Jednání zahájila paní radní Mgr. Johnová. Ověřovatelem zápisu byla stanovena paní Hradilková.  
 
Členům Komise byly před jednáním zaslány tyto přílohy: 

• Návrh úpravy DOZP pro děti v PO 

•  Analýza k pobytové odlehčovací službě na území HMP  

•  Výsledky rozšířeného anonymního šetření o situaci dětí ve třech DOZP  

•  Specifická kritéria komunitních služeb pro cílovou skupinu děti  

• Pojmové vymezení komunitní služby a zásadní charakteristiky pobytové služby komunitního 
typu/komunitní služby  

 
 
AD 1)  

SCHVÁLENÍ PROGRAMU  

Hlasování Komise k návrhům usnesení z dnešnímu Programu bude probíhat formou per rollam. 
 
 
 
AD 2)  
 
NÁVRH K ÚPRAVĚ SOCIÁLNÍ SLUŽBY DOZP PRO CÍLOVOU SKUPINU DĚTI V PO – DISKUSE  
 
Členům Komise byl představen návrh tisku na úpravy DOZP pro děti v PO HMP s Přílohou 1 doplněné 
verze výsledků analýzy k situaci dětí v DOZP PO HMP. K návrhu proběhla diskuse.  
Členové Komise navrhli tři principy, které by měl obsahovat tisk Rady HMP k záměru zajištění 
bezpečné péče o ohrožené děti se zdravotním znevýhodněním umístěné do pobytové sociální 
služby domov pro osoby se zdravotním znevýhodněním (v příloze tohoto emailu): 
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1. Příspěvkové organizace hl. m. Prahy, které mají v zařízení umístěné děti, zřídí a 
zaregistrují speciální sociální službu pro tyto stávající děti. 

2. V návaznosti na registraci nové sociální služby pro děti tyto příspěvkové organizace hl. 
m. Prahy upraví u stávajících sociálních služeb věkovou hranici v registru sociálních 
služeb na 18plus.  

3. Příspěvkové organizace hl. m. Prahy, které chtějí provozovat nové kapacity sociální 
služby pro děti, budou se svolením zřizovatele, tyto kapacity provozovat výhradně na 
území hl. m. Prahy. S každým odchodem dítěte ze zařízení příspěvkové organizace hl. m. 
Prahy umístěné mimo území hlavního města, bude snížena kapacita této sociální služby 
pro děti.  

Termín plnění výše zmíněných principů se doporučuje od 1. 1. 2023 pro zřízení nové služby, 
resp. nejpozději od 1. 7. 2023 pro finální úpravu věkové hranice stávající služby. 

Komise bude o principech hlasovat formou per rollam. 
 
Komise podporujeme instrukci vedení OSV zvýšit v příspěvkových organizacích hl. m. Prahy 
okamžitě nejvyšší věkovou hranici dítěte dle nejstaršího dítěte v zařízení. 
 
Paní Hradilková uvedla, že v DOZP v příspěvkových organizací hl. m. Prahy, v kterých jsou děti, je 
nezbytné bez odkladu zajistit bydlení dětí od bydlení dospělých, zajistit kvalifikovaný personál (alespoň 
proškolený) pro podporu, výchovu a vzdělávání dětí s postižením. Upozornila, že ve školských 
zařízeních (oproti sociálním pro děti s postižením) jsou podmínky pro děti (bez postižení) přísnější 
s ohledem na jejich ochranu, hájení práv a kvalitnější život. 
Domácnosti dětí v příspěvkových organizacích hl. m. Prahy by měly být odděleny od ostatních 
dospělých včetně samostatného sociálního zázemí a proškoleného personálu, který by měl na starosti 
jen péči o děti. 
 
 
AD 3)  

PROJEDNÁNÍ INVESTIČNÍ AKCE ROKYTKA 

Na jednání Komise dne 12. 1. 2022 byla hosty Komise (Mgr. Ivanou Hejlovou, Ing. arch. Dianou 
Hockovou, Ing. Alexandrou Kdýrovou a Radkou Malátovou, DiS.) představena a členy Komise 
projednána investiční akce Rokytka – výstavba nové odlehčovací pobytové služby pro rodiny s dětmi se 
zdravotním znevýhodněním. Komise doporučila pokračovat v investičním záměru a přípravě 
architektonického návrhu se zohledněním výstupů z diskuse v plénu Komise. Dnes je členům Komise 
předložena verze návrhu, která by měla reflektovat návrhy členů Komise. 
 
V návrhu vznikly nově místnosti (např. 1NP – prostory přípravna a ruční práce). Prostory, které jsou pro 
pobytovou odlehčovací službu, jsou rozděleny na 4 oddělené bytové jednotky. Oddělením domácností je 
prostor variabilnější pro případné využití i pro jiné služby. 
 
K posouzení návrhu by se mohla vytvořit pracovní skupina, která by se tomu věnovala. Tato odborná 
skupina složená z 2-3 odborníků (architekta a dalších odborných osob) by měla za úkol posoudit návrh, 
zda splňuje kritéria komunitní služby a soulad s MPSV. Mohlo by se jednat o dodavatele odboru SOV, 
kteří by měli v případě potřeby vyhrazené místo na odboru. 
 
Měl by být vytvořen systémový nástroj (s požadavky na pobytové sociální služby), kterým by se 
posuzovaly investiční záměry, které jsou předkládány členům Komise.  
 
Proběhla diskuse, k již zpracovaným manuálům. Zmíněn byl např. manuál z roku 2013 paní Šestákové a 
dále pan Lábus. 
 
Komise konstatuje, že pro věkovou kategorii dětí a dospělých hl. m. Praha postrádá systémový 
nástroj zajištění materiálně technického standardu odpovídajícího komunitním službám, a 
doporučuje vytvoření nástroje pro posuzování investičních akcí a vhodnosti bytů pro pobytové 
sociální služby odpovídající kritériím komunitní služby (dle Specifických kritérií komunitních služeb 
pro cílovou skupinu děti schválený Komisí Rady hl. m. Prahy pro rozvoj komunitní péče dne 16. 2. 2022 
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a Pojmového vymezení komunitní služby a zásadní charakteristiky pobytové služby komunitního 
typu/komunitní služby ze Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na území hlavního města 
Prahy na období 2022-2024 schváleného usnesením Zastupitelstva HMP č. 32/31 dne 16. 12. 2021), 
registračním podmínkám sociální služby a Stavebnímu zákonu. Tento nástroj následně 
doporučuje provázat s procesy přípravy investičních akcí různých relevantních aktérů (zejm. 
poskytovatelé sociálních služeb, odbory MHMP, Komise RHMP), jejichž využití se předpokládá, s 
ohledem na maximální efektivitu rozvoje služeb, v co nejranější fázi přípravy akce. 
 
Se Stavebním zákonem je svázaná kolaudace na byt s kolaudací komunitní služby. 
 
 
 
AD 4)  

RŮZNÉ 

Členové Komise byli informováni o zaslané rezignaci pana MUDr. Zdeňka Kalvacha CSc. Na OVO 
MHMP byly zaslány podklady pro vytvoření tisku k personální změně v této Komisi RHMP. 
Je třeba OVO MHMP zaurgovat, aby Komise byla usnášeníschopná. 
 
16:10 odchod paní radní Johnové (předsedkyně Komise) 
 
Pan Kocman představil návrh úprav a stav rekonstruovaných prostor z návštěvy pobytové odlehčovací 
služby na Veleslavíně (organizace Paprsek). Jedná se o prostory v prvním patře skládající se ze 
spojených 2 domácností a 8 lůžek pro dospělé i děti. 
Proběhla diskuse. Projekt je několik měsíců před dokončením rekonstrukce a kolaudací. Úpravy by bylo 
možné provést po dostavbě. Bylo by možné udělat další studii a nacenění. 
Návaznou dostavbou objektu by bylo možné objekt regulérně oddělit na 2 domácnosti (dětskou i 
dospělou). 
 
Komise by doporučila upravit objekt pro pobytové odlehčovací služby na Veleslavíně, tak aby 
odpovídal kritériím komunitní pobytové služby pro danou cílovou skupinu. Za tím účelem by 
Komise doporučuje předložit záměr návazné investiční akce do 31. 7. 2022. 
O návrhu bude hlasováno per rollam. Pan Kocman zašle grafický návrh k této investiční akci, 
který bude přílohou pro hlasování formou per rollam.  
 

Analýza k pobytové odlehčovací službě na území HMP (SCHOLA EMPIRICA z.s.) 
Proběhla krátká diskuse k zaslanému materiálu a finanční dostupnosti pobytových odlehčovacích 
služeb. Finanční dostupnost by měl řešit kraj prostřednictvím správců sítě nastavením financování. Ze 
zkušeností ze zahraničí je možné nastavení úhrad služby jako k „dovolené“ s přihlédnutím k druhu 
postižení a tím k počtu dnů v měsíci, které jsou bez úhradové. V současné době jde především o 
nedostatkovou službu. 
Dokument bude součástí Programu na dalším setkání Komise. 
 
Příští termín jednání Komise Rady HMP pro rozvoj komunitní péče bude stanoven dle potřeby. 
 
 
Zapsala 13. 5. 2022: 
Bc. Kateřina Tůmová, tajemnice Komise 
 
Ověřila 16. 5. 2022: 
Mgr. Terezie Hradilková 
 
Předsedkyně Komise: 
Mgr. Milena Johnová 
 


